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Aan de leden van de 
Gemeenteraad 

 
 
             Datum:  
    Onderwerp: Stand van zaken gevolgen natuurdoelanalyses Natura2000 
 Ons kenmerk:   
 

 
Geachte heer, mevrouw, 
 
In het kader van het nationale en het Drents programma landelijk gebied 
heeft de provincie natuurdoelanalyses laten maken van de staat van de 
natuur in de Natura2000-gebieden. Vorig jaar bleek daaruit dat 
stikstofuitstoot een van de grootste knelpunten is. Ook moet het 
watersysteem in de natuur verbeterd worden.  
 
We hebben als gemeente daarop onderzocht wat de gevolgen en 
mogelijkheden zijn van de natuurdoelanalyses voor ruimtelijke en fysieke 
ontwikkelingen in de gemeente. Dit vanwege de rol van de gemeente als 
vergunningverlener en als facilitator van ontwikkelingen. 
 
In oktober 2023 hebben we u geïnformeerd over de eerste bevindingen. In 
deze brief laten we u de aanbevelingen weten van het onderzoek als 
afsluiting van het onderzoek. 
 
We hebben met de uitvoering van de aanbevelingen de volgende doelen 
voor ogen: initiatiefnemers zo goed mogelijk van dienst zijn bij aanvragen 
voor een omgevingsvergunning gerelateerd aan stikstof en natuurwaarden, 
en daarnaast initiatiefnemers op een positieve manier wijzen op hoe 
natuur, bodem, water en lucht te beschermen. 
 
Maatregelen Kabinet 

 
De natuurdoelanalyses beschrijven in welke richting maatregelen nodig zijn 
om de natuur gezond te maken. Maatregelen worden onderdeel van een 
gebiedsspecifieke aanpak die het Kabinet heeft aangekondigd in het 
regeerakkoord als vervanger van het nationaal en daarmee ook Drents 
programma landelijk gebied (NPLG en DPLG). Het Kabinet committeert zich 
aan de verplichtingen die volgen uit wet- en regelgeving voor natuur, 
biodiversiteit en klimaat. Ook voor luchtkwaliteit, water en stikstof wil het 
Kabinet resultaten boeken volgens het regeerakkoord. 
 
Gevolgen voor de gemeente 
 
Zoals we u in oktober al lieten weten, zien we na een eerste inventarisatie 
dat veel evenementen en projecten (woningbouw, infrastructuur, 
bedrijfsuitbreiding) nog doorgang kunnen vinden na het verschijnen van de 
natuurdoelanalyses. Of er is geen onderzoek naar stikstofuitstoot nodig. Of 
de initiatiefnemers doen onderzoek en nemen daarop maatregelen, 
bijvoorbeeld door de inzet van elektrisch materieel in de bouwfase.  
 
Dit jaar hebben we een evaluatie gedaan van een aantal projecten en 
evenementen en de lessen die eruit te trekken zijn in het algemeen. 
Daaruit zijn aanbevelingen gekomen die we als college hebben vastgesteld 
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en waarvoor we een vervolgopdracht hebben gegeven. Daarbij zijn onze 
doelen een goede dienstverlening naar initiatiefnemers en 
natuurbescherming. 
 
Zo maken we een afwegingskader om zo initiatiefnemers beter te kunnen 
adviseren wanneer wel en niet een stikstofonderzoek nodig is. Ook 
verkennen we een eventuele aanpassing van de APV op de vraag of deze 
genoeg handvatten biedt om zo nodig natuurwaarden te beschermen. 
Verder verwijzen we naar een toekomstig voorstel voor een maatlat gericht 
op een groene klimaatadaptieve gebouwde omgeving. Deze maatlat is ook 
al aangekondigd bij de vaststelling van de lokale adaptatiestrategie (LAS, 
2023). Een voorstel verwachten we in 2025.  
 
Vervolgstappen 
 
Het onderzoeksproject natuurdoelanalyses is afgerond. De genoemde 
uitvoering van de aanbevelingen volgt. Wij gaan ervan uit dat wij u 
hiermee voldoende hebben geïnformeerd. 
 
 
Met vriendelijke groet, 
burgemeester en wethouders, 
 
 
 
 
Jelmer Mulder        Martijn Breukelman 
gemeentesecretaris       burgemeester  
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